
 

        
      

 
        

    
           

        
           

   
           

           
       

      

         
              

            
                 
             

             

  

         
              

 

    
 

          
 

 
           

  

  

              
                 

  
  

REFERAT  FRA  MØDE  I  ERHVERVSKONTAKTRÅDET  

Tid: torsdag den 2. november 2023 kl. 19-21 
Sted: kantinen på Rådhuset, Søtofte 10 
Deltagere: 
Erhvervsrepræsentanter: Thomas Jakobsen, Astrid Kjeldmark, Kristian Jensen, Ole 
Hemmingsen, Søren Peter Kjeldahl 
Kommunalbestyrelsen: Marcel Meijer, Carsten Bruun, Helle Hansen, Anita E. Olesen, Peter 
Askjær, Michael Kristensen, Per Urban Olsen, Kjeld Bønkel 
Kommunale medarbejdere: Mogens Wehrs, Lene Britt Jørgensen, Lars Skovgaard, Lars Rieks, 
Kirsten Brusgård (referent) 
Fraværende: Søren Bertel Jensen, Peter Bagger, Henrik Øster, Jannick Marshall, Theresa 
Blegvad, Carsten Ernst Nielsen, Simon Jørgensen, Søren Hermansen, Lasse Fisker, Thorsten 
Arnold, Ulla Holm, Karina Knobelauch, Søren Wiese 

1. Status på det samske erhvervsliv 

Præsentation af de væsentligste pointer fra Erhvervshus Midtjyllands Kommunerapport 
2023. Herefter var der drøftelse, blandt andet af muligheden for en nærmere analyse af 
iværksætterne, der ikke “overlever”, for at blive klogere på baggrunden. Derudover blev 
drøftet behovet for at sikre et netværk, hvor alle har mulighed for at mødes, som er det, 
Samsø Erhvervsforum arbejder for. Der blev desuden drøftet, hvordan det kan støttes, at 
nogle virksomheder vækster, så der bliver lidt flere med mere end ti ansatte. 

2. Beskæftigelsesplan 

Beskæftigelsesplanen for det kommende år blev præsenteret, og erhvervskontaktrådet 
havde mulighed for at komme med input i høringsperioden. Der var ingen bemærkninger til 
beskæftigelsesplanen. 

3. Nyt fra Jobcenteret 

Orientering om status på beskæftigelsen, sprogundervisning og ændret opgavefordeling med 
A-kasserne. 

Virksomhederne gav udtryk for godt samarbejde med jobcentret og anerkendte den 
opsøgende indsats. 

4. Planstrategi 

Præsentation af planstrategi, der er under politisk behandling forud for høring i otte uger. 
Der blev spurgt til ressourcerne til det videre arbejde, og der blev orienteret om, at der er 
tilført ressourcer. 



 

    

                
          

        

             
              

              
            

    

               
          

             

   

         
      

            
          
               

      
            
            
            

 
               
       
            
    
              

 
          
             

  

     

    
        
     

  

5. Mødeformat i erhvervskontaktrådet 

På grund af flere fraværende på de seneste møder blev der sendt en forespørgsel rundt på 
ønsker til mødekadence og -format i erhvervskontaktrådet. Svarene viste overordnet 
tilfredshed, og der er derfor ikke foretaget ændringer. 

På foranledning af Erhvervs- og Bosætningsudvalget blev der fulgt op på forespørgslen. Der 
blev givet udtryk for, at det kunne være hensigtsmæssigt med en bredere deltagerkreds, og 
at møderne gav værdi. Desuden blev det drøftet, om de eksterne medlemmer kunne have 
en stedfortræder og om virtuel deltagelse i møderne ville være en mulighed. 

6. Status på sæsonen 

Præsentation af lidt tal på antallet af gæster i 2023 indtil videre i sammenligning med 
tidligere år. Erhvervskontaktrådet gjorde status, herunder at flere turismeaktører har 
oplevet nedgang i forhold til sidste år, men også at der er forskelle. 

7. Bordet rundt 

De eksterne medlemmer af erhvervskontaktrådet orienterede hinanden gensidigt om, 
hvordan det går, herunder blandt andet: 
- Nedgang i transport af stykgods både på Samsø og på landsplan 
- Aktivitet i byggeri og eventuelt behov for flere byggegrunde 
- Ros til Teknisk Forvaltning for oversigt (bilag til møde i Teknik- og Miljøudvalget), der 

viser mange byggetilladelser, som er givet 
- Veloverstået festival med lidt lavere billetsalg; analyse af “de manglende gæster” 
- Ros til samarbejde med myndighederne i forbindelse med afvikling af festivalen 
- Spørgsmål til færgeberedskab i højsæson og understregning af behov for stabil 

færgedrift 
- Mangel på arbejdskraft på Samsø, som det også er tilfældet i resten af landet 
- Mobildækning er ikke problemfri alle steder 
- Affaldssortering og behov for evaluering med opsamling af de første erfaringer 
- Samarbejde om lejrskolefremstød 
- Bekymring for byggeri ved Samsø Energiakademi og muligheden for at anvende det som 

hotel 
- Travlhed i håndværkerbranchen er taget lidt af for enkelte 
- Stigende efterspørgsel efter de dyre produkter i byggebranchen, da der bygges flere 

dyrere huse 

8. Borgmesteren og forvaltningen orienterer 

Orientering om blandt andet 
 Status på parkeringspladser mv. i Hou Havn 
 Turismeaktørmøde den 13. november 



 

  

               
      

           

                
    

            

9. Eventuelt 

Det blev spurgt til status på skole-virksomheds-samarbejde. Det er sat på pause, der er dog 
fortsat planer om at iværksætte det. 

Der blev spurgt ind til og givet kort status på Lilleøre. 

Kort drøftelse af flere aflysninger på Isabella, herunder ros til at indsætte en nattur, når der 
er aflysninger i dagstimerne. 

Der afholdes nytårskur den 4. januar 2024, så sæt kryds i kalenderen. 


